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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMND PROTOKOLL NR. 1/2016      § 1- 31 
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Alexandra Sjölin Falk (MP) tjänstgörande ersättare § 8 

Mariana Moreira Duarte (MP) 

Mia Ternlund (V)  tjänstgörande ersättare 

Andreas Berglöf (M) 
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§ 26 

Upphandling av stadens gymverksamhet - Remiss från 
kommunstyrelsen av motion (2015:62 ) 
Dnr 01.06/1106/2015 

 
BESLUT 
 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

Ärendet 

 
Bo Sundin m.fl. (M) har lämnat in en motion om stadens gymverksamhet till 

kommunfullmäktige. I den föreslår han att idrottsnämnden får i uppdrag att upphandla 

samtliga kommunala gymverksamheter i Stockholms stad. I motionen anges vidare att stadens 

gym går med underskott, som måste täckas av skatteintäkter och att kommunen därmed inte 

konkurrerar på lika villkor som de kommersiella aktörerna. 

 

Förvaltningen har gjort en genomgång av bokslut 2014 och konstaterar att intäkterna 2014 

översteg kostnaderna för gymverksamheten och att verksamhetens kostnader därmed inte 

delfinansieras av skatteintäkter. Att många resurser samutnyttjas för bad och gymverksamhet 

medför att gymverksamheten kan drivas kostnadseffektivt.  

 

Även ur ett verksamhetsmässigt perspektiv ser förvaltningen fördelar med att erbjuda 

gymverksamhet i sim- och idrottshallarna. Den egna verksamheten bidrar till att nå nämndens 

prioriterade målgrupper och att det är samma huvudman gör det enkelt för stockholmarna att 

kunna kombinera bad och träning.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar bifall till alliansens (M), (L), (KD) förslag till beslut enligt 

följande: 

 

motionen tillstyrkes 

 

därutöver anförs:  

 

Stockholms stad har idag elva kommunala gym runt om i staden. Detta är verksamheter som 

under flera år har haft vikande intäkter till följd av en minskad efterfrågan bland 

stockholmarna, t ex ser vi i idrottsnämndens verksamhetsberättelse för 2015 hur intäkterna 

minskat med 1,4 procent jämfört med samma period året innan även när Kronobergsbadet 

samt Åkeshov är borträknat. I tjänsteutlåtandet för verksamhetsplanen står det: 

”Försäljningen av badårskort och halvårskort har ökat, samtidigt som försäljningen av 

årskort som inkluderar träning och bad har minskat.” Totalt handlar det om flertal miljoner 
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kronor varje år, pengar som idrottsnämnden har budgeterat för, vilket innebär att andra 

kostnader får stå tillbaka eftersom pengar saknas. Det är olyckligt och får konsekvenser i 

andra delar av nämndens verksamhet.  

 

I Sundbyberg kommun, en traditionellt socialdemokratiskt styrd kommun, valde den 

dåvarande majoriteten att upphandla gymverksamhetet i simhallen i samband med 

upprustningen. Detta då man kunde se vinster i att låta en annan aktör driva gymmet samtidigt 

som man lyckades kombinera gymkort med entré till badet. Detta har också mottagits väl av 

de boende i Sundbyberg som upplevt ett uppsving i verksamheten och utbudet och vi tror att 

det är möjligt att hitta liknande lösningar och åstadkomma samma synergieffekter även i 

Stockholms stads anläggningar.  

 

Det ursprungliga syftet med gymmen när de inrättades var att erbjuda stockholmarna billig 

och tillgänglig träning. Idag har vi en annan situation där antalet gym- och 

gruppträningsverksamheter fullkomligt exploderat och finns du i alla delar av staden. Det 

finns en mångfald av aktörer och priserna varierar kraftigt. Därmed har de kommunala 

gymverksamheterna i mångt och mycket spelat ut sin roll och bör därför upphandlas eller 

avvecklas.  

 

En ny dom från Marknadsdomstolen (dom 2015-07-10 mål nr A 5/14) visar även att 

problemet med kommundopade gym är större än bara snedvriden konkurrens. Kort sagt har 

både Marknadsdomstolen och tingsrätten slagit fast att kommuner inte ska driva gym. Vi 

anser att Stockholms kommun bör rätta sig efter detta och sluta konkurrera på kommersiellt 

fungerande marknader.   

 

 

 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, liberalernas och 

kristdemokraternas förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för sitt förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

I Tjänsten Erik Odenlid 

 Nämndsekreterare 


